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Referat fra arbejdsgruppemøde tirsdag 11/8-2020 kl. 17-19 i Beboerhuset, Dronningensgade 34. 
 
Dagsorden 

1. Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne 
2. Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde 
3. Sidste Lokaludvalgsmøde 
4. Miljøpunkt, orientering 
5. Genbrugsgruppen, Flerfunktionel affaldsløsning 
6. Cykelsti på Prinsessegade (Sofiegade-Torvegade) 

6a, Brændeovne 
7. World Clean Up Day 19/9 
8. Svanereder i Stadsgraven 
9. Støj i byrummet 
10. Opgaver / Idéliste 
11. Næste møde 
12. Meddelelser 
13. Eventuelt 
14. Puljeansøgning 

 
Ad 1, Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne 
 
Ad 2, Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde 
Referat fra 9/6-2020 - godkendt 
 
Ad 3, Sidste Lokaludvalgsmøde 
Se referat fra 24/6-2020 her: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater 
Se især: 

- Punkt 3, Det lokale miljøarbejde med årsrapport m.m. for 2019 
- Punkt 4, Driftsstøtteaftalen for Miljøpunkt 
- Punkt 5, Potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer 
- Punkt 21, Affald i byrummet 

 
Ad 4, Miljøpunkt, orientering 
Indre By Lokaludvalgs repræsentant i Miljøpunkts bestyrelse Ole Bang gerne vil udgå af bestyrelsen. Indre By 
lokaludvalg skal derfor udpege en anden til at repræsentere sig. 
 
Ad 5, Genbrugsgruppen, Flerfunktionel Affaldsløsning 
TMF-projektet om de 750 affaldssteder, der skal oprettes i flg. Ressource og affaldsplanen for 2020-24, heraf 50 i 
Indre By og på Christianshavn er p.t. ved at opdatere de kort (kbhkort.kk.dk), der viser, hvor der er små gårde og 
derfor ikke plads til at sortere 10 affaldsfraktioner. Miljøpunkt ved måske mere om projektet. 
Intet nyt. 
 
Ad 6, Cykelsti på Prinsessegade (Sofiegade-Torvegade) 
Kirsten A havde et forslag på dagsordenen (se punkt 11) på lokaludvalgsmødet den 24/6, men sagen blev udsat.  
Lad os tale om forslaget. 
Link til dagsordenspunktet her: 
https://www.kk.dk/indhold/christianshavns-lokaludvalgs-modemateriale/24062020/edoc-agenda/8e0a9b2b-6f44-4bb7-
b549-a471097fb936/85f72b21-bf8c-4f99-bd76-033515c23242 
Link til kort: 
https://www.kk.dk/sites/default/files/edoc/Attachments/25839427-36963345-1.pdf 
 
Ad 6a, Brændeovne 
Tage havde bedt os om en udtalelse om dele af den rapport, som Københavns kommunes Social og 
Sundhedsforvaltning har fået udarbejdet. Delene vedrører brændeovnsfyring i København. 
Vi diskuterede brændeovnsrøg og var enige om, at når der fyres korrekt og bruges træ, hvor der sker genplantning, så 
er røg-udslip ikke så forurenende og biomassen skades ikke. 
Der er i dag programmer/projekter fra regeringen, hvor man kan få tilskud til at udskifte sin gamle brændeovn, og det 
kan vi støtte.  
Anne sender link til artikler om brændeovnsfyring: https://www.lob.dk/tidsskrift/artikler-braendefyring-en-groen-fremtid/ 
 
Ad 7, World Clean Up Day 19/9 
Kirsten A og Niels deltager i et formøde til 19/9, som Miljøpunkt holder den 10/8. Kirsten deltog i et lille kort møde 
inden ferien.  

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater
https://www.kk.dk/indhold/christianshavns-lokaludvalgs-modemateriale/24062020/edoc-agenda/8e0a9b2b-6f44-4bb7-b549-a471097fb936/85f72b21-bf8c-4f99-bd76-033515c23242
https://www.kk.dk/indhold/christianshavns-lokaludvalgs-modemateriale/24062020/edoc-agenda/8e0a9b2b-6f44-4bb7-b549-a471097fb936/85f72b21-bf8c-4f99-bd76-033515c23242
https://www.kk.dk/sites/default/files/edoc/Attachments/25839427-36963345-1.pdf
https://www.lob.dk/tidsskrift/artikler-braendefyring-en-groen-fremtid/
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Hvis vi skal deltage, skal vi tale om hvordan vi er med og hvem der kan deltage. Salen i Beboerhuset er lejet ud, så 
der kan vi ikke være. 
Se link: https://www.worldcleanupday.org/ 
Kirsten informerede om møde 10/8 i Miljøpunkt, hvor mange organisationer deltog, og der var sendt referat ud fra 
mødet.  
Formålet bliver, at undersøge, hvilke producenter affaldet kommer fra. 
Kirsten vil gerne fortsætte med at arrangere det, og der var opbakning fra flere i miljøgruppen. Kirsten vil søge 
lokaludvalget om penge til plakater på Torvet, plakater til uddeling og annoncer i lokalaviser. 
Det bliver ikke et stort arrangement som Ren Vold. Vi foreslår at sætte 2-3-4 parasoller op på Torvet. Vi kan låne 
nogle slæbbare borde til at sætte op, måske fra Torvenetværket eller Lokalhistorisk forening, Vi kan selv tage 
havestole med hjemmefra. 
Programmet kan være:  
kl. 9-10 opsætning på Torvet  
kl. 10-12 kan folk møde op, få poser, snappere og instruks om at dele affaldet i  
1.pose) cigaretskod  
2.pose) emballage fra mad og drikkevarer  
3.pose) alt andet.  
Derefter tegnes på kortet, hvilket område, de vil dække. Der indsamles affald. Affaldet afleveres på Torvet i de 3 
fraktioner. 
Kl 12-13 vi aktive personer sorterer affaldet i pose 2 og optæller antal stykker emballage per producent. Pose 1 
optælles antal cigaretskod. Resultatet sendes til Plastic Change, som koordinerer alle indsamlinger i Danmark for 
World Clean Up Day 2020. 
Kl 14-15 rydder vi op. 
Kirsten har booket ladcyklen fra Beboerhuset fra fredag kl. 18 til lørdag kl. 18. Kirsten har håndsprit indkøbt til Ren 
Vold. Poser har vi også fra Ren Vold. 
Kirsten aftaler med TMF vedr. afhentning af affaldet. 
Louise finder ideer til, hvordan børn kan aktiveres på Torvet. F.eks. skattekiste med fundne skatte og præmier. F.eks. 
vejning af affaldet og præmie. 
Det hele koordineres med de andre organisationer. 
Kirsten videresender referatet fra mødet 10/8 til miljøgruppen. 
 
Ad 8, Svanereder i Stadsgraven 
Da kun eet svanepar har fået unger i år, tror jeg det skyldes, at deres æg bliver taget af ræve eller andre dyr. Jeg 
foreslår, at vi opfordrer kommunen til at bygge svanerede-øer, så svanerne kan bygge reder ude i vandet på dem. Du 
kan se nogle hjemmelavede i ydre stadsgrav, som jeg tror er lavet af folk fra Vennelyst.  
Kirsten A skriver forslag til brev til TMF om at der konstrueres og udlægges ponton’er i Stadsgraven, så vores 
nationalfugl svanen har redemuligheder næste år. Kirsten kontakter Line, der ved, hvor det vil være optimalt at lægge 
ponton’er til svanerederne. 
 
Ad 9, Støj i byrummet 
Lis har måske nyt i sagen. Lis er ved at kontakte Bynetværket. Der er møde 13/8 kl. 19 i Kulturhuset Islands Brygge 
om støj. Se avisen Havnefronten 5.august side 3. Man skal tilmeldes (corona) 
 
Ad 10, Opgaver / Idéliste 
1. Ture til affaldshåndteringssteder: Lis vil kontakte HCS om et besøg i biogasanlægget i Hashøj, når vi kan tage 

flere af sted i samlet flok. Vi var 30 deltagere til HCS i Glostrup. Miljøpunkt hjælper gerne med at arrangere -  
2. Miljøpunkt vil sammen med Miljøpunkt Amager arbejde for at arrangere en cykeltur til Reparationsværkstedet på 

Prags Boulevard i Pelikan Storage -  
3. Gadehaver: Louise vil gerne beplante områder i det offentlige rum a la Østerbro, som har lavet en del gadehaver. 

Kirsten finder informationer om, hvordan man kan komme i gang. Se bl.a. 
https://www.facebook.com/gadehaver.2100/ og https://www.facebook.com/gadehaver.2100/ - Louise kontakter 
Miljøpunkt Østerbro, da de har erfaringer. 

 
Ad 11, Næste møde 
Miljøgruppens møder holdes normalt een gang om måneden tirsdag kl. 17-19, 15 dage før lokaludvalgsmødet i 
lokaludvalgets lokale i Beboerhuset, Dronningensgade 34, 1420 Kbh. K.  
Lokaludvalgets mødedatoer i 2020 er: 26/8, 30/9, 28/10, 25/11 og 16/12.  
Miljøgruppens møder i 2020 er planlagt til: 15/9, 13/10, 10/11 og 1/12. 
Næste møde er: onsdag 16.august kl. 17-19. 
OBS: Da lokaludvalget har arrangeret cykeltur med TMF-borgmesteren lige præcis når vores møde skulle 
være holdt, så foreslår jeg, at vi flytter mødet til dagen efter altså onsdag 16/9 kl. 17-19. Skal vi det? 
 
Ad 12, Meddelelser 
- Lille Mølle holder Sommerarrangement søndag 16.august kl. 15-18. Se nedenfor her 

https://www.worldcleanupday.org/
https://www.facebook.com/gadehaver.2100/
https://www.facebook.com/gadehaver.2100/
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- Valby Lokaludvalg holder miljøkonference om 2025-målene. Det er for alle lokaludvalg fredag 20. november kl. 
12.30-18.30. Tilmelding er nødvendig. Se mail fra Kirsten 3/8-20. 

- Lokaludvalget har cykeltur med TMF-borgmesteren 15/9 kl. 17-19 
 
Ad 13, Eventuelt 
Anne, Jane og Kirsten deltager i trafikkonference 14/9. 
 
Ad 14, Puljeansøgning 
Kirsten havde sendt ansøgning til Jane og Poul N via mail. Jane og Kirsten A vil gerne støtte projektet med 15.000 kr., 
som vi mener kan dække de dele af projektet, som ikke er installationer. Vi mener, at projektet er godt for området, og 
at tanken med at involvere frivillige i det omtalte omfang er vigtig for ”den grønne omstilling”. 
 
Medlemmer: 
Navn Deltager 
Kirsten V Andersen – tovholder Ja 
Anne Poulsen, Sofiebadet Ja 
Bente Fog-Møller  
Helene Kalterborn  
Jane Lytthans  
Jette Ingrid Hansen Afbud 
Kirsten Hanson Ja 
Lis Schertiger (Genbrugsgruppen) Afbud 
Louise Lehmann Ja 
Marie Markus Ja 
Marie-Louise Jørgensen Ja 
Niels Riis Petersen  
Poul Nielsen  
Tage Henningsen Afbud 
CC til:  
Daniel O’Brien og Rune (vedr. blomster v. kanalen)  
Christian Christensen, LU-sekretariatet  
Heidi Winther  
Jette Led Sørensen (Trangraven)  
Julie Swane  
Jørgen Bjødstrup (Søgruppen)  
Line Bjarnhof (Søgruppen)  
Mette Nielsen  
Katrine Dyrebye Clausen, LU-sekretariatet  
Miljøpunkt Indre By – Christianshavn (Marianne Spang)  
Morten Ørsted  
Peter Alving, DN (vedr. Ren Vold)  
Poul Cohrt  
Sia Boesen  
Susanne Vestergaard, Bo-vita  
Thorben Nielsen  

(Medlemmer er deltagere i Miljøgruppen. CC er de personer, som informeres eller som ønsker at være orienteret om Miljøgruppens 
arbejde) 
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